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 کارخانه چه کمکی 
به استقلال می کند؟

حمیدرضـــا عـــرب/ اینکه مالکان باشـــگاه اســـتقلال 
مختارند براســـاس روابـــط و اولویت های خود اعضای 
هیأت مدیره باشگاه اســـتقلال را انتخاب کنند، کاملاً 
بدیهـــی اســـت. همان زمـــان هم کـــه اســـتقلال زیر 
چتـــر حمایتـــی وزارت ورزش و جوانان اداره می شـــد 
نیـــز تصمیمات براســـاس نظر و خواســـت وزیر ورزش 
و دیگر ارکان ایـــن وزارتخانه انجام می شـــد و حالا نیز 
نبایـــد انتظـــاری جز ایـــن داشـــت کـــه تصمیم گیران 
باشـــگاه اســـتقلال درهلدینگ خلیج فارس براساس 
نظر خود اقـــدام کنند اما ســـؤالی که بایـــد از مالکان 
باشگاه اســـتقلال پرسید این اســـت که اساساً حضور 
مصطفی کارخانه در کادر مدیریتی باشـــگاه اســـتقلال 
چـــه کمکـــی بـــه آینـــده ایـــن باشـــگاه خواهـــد کرد؟ 
کارخانـــه اصالتـــاً مـــردی از جنـــس والیبال اســـت و 
همه عمر خود را در این ورزش ســـپری کـــرده و اتفاقاً 
از نوابغ این رشـــته ورزشـــی هم محســـوب می شـــود 
که بســـیاری از ســـتاره های تاریخ والیبال را شناسایی 
و بـــه تیـــم ملی معرفـــی کرده اســـت. اما حضـــور این 
فرد در هیأت مدیره باشـــگاه اســـتقلال محل ســـؤال 
و ابهام اســـت و روشـــن نیســـت کـــه اساســـاً کارخانه 
چـــه کمکـــی می توانـــد بـــه باشـــگاه اســـتقلال کند؟ 
کارخانـــه هیـــچ قرابتی بـــا محیـــط فوتبال نـــدارد و از 
نظر مدیریتی نیز ســـابقه چندانـــی در کارنامه او دیده 
نمی شـــود. او صرفاً یک مربی و استعدادیاب در حوزه 
والیبال بوده و در محیط فوتبال چهره ای ناشـــناخته 
محســـوب می شود. بدون شـــک اگر مالکان هلدینگ 
می خواهنـــد اقدامـــی مؤثر تر برای باشـــگاه اســـتقلال 
انجام دهند، بهتر اســـت ســـراغ گزینه هـــای فوتبالی 
برونـــد و اعضـــای ورزشـــی هیـــأت مدیره را بـــا حضور 
ایـــن افـــراد پر کننـــد چون چنیـــن تصمیماتـــی نوعی 
بی احترامـــی به پیشکســـوتان باشـــگاه اســـتقلال نیز 

به حســـاب خواهـــد آمد.

مأموریت غیرممکن جذب قایدی
هـــواداران اســـتقلال همچنان روی جـــذب مهدی 
قایـــدی پافشـــاری می کننـــد. این روزهـــا خبرهای 
ضدونقیض زیادی درباره تمایل مســـئولان باشـــگاه 
اســـتقلال به جـــذب مهاجم سابق شـــان به گوش 
می رســـد اما به نظر پروســـه کشـــاندن او بـــه ایران 
بـــه این راحتی هـــا هم نیســـت و آبی پوشـــان برای 
برگردانـــدن او مجبـــور هســـتند بـــا پرداخـــت رقم 
پیشـــنهادی شـــباب الاهلی رضایـــت ایـــن باشـــگاه 
را بگیرنـــد تا جـــواز حضور قایـــدی در لیـــگ ایران 
صـــادر شـــود. باتوجـــه بـــه رقم ســـنگین باشـــگاه 
اماراتـــی برای صدور رضایتنامه آن هم در شـــرایطی 
که اســـتقلال از نظر مالـــی اوضاع چنـــدان خوبی 
نـــدارد بـــه نظـــر می رســـد پروســـه جـــذب قایدی 
مأموریتی غیرممکن اســـت و احتمـــالاً پای قایدی 
در فصـــل بیســـت وچهارم هم بـــه لیگ برتـــر ایران 

نخواهد رســـید.

 

 نکونام به دنبال پرکردن 
جای خالی جلالی

بـــا احتمال جدایی ابوالفضـــل جلالی مدافع فصل 
قبل استقلال و پیوســـتن او به باشگاه ملوان، حالا 
مســـئولان اســـتقلال اقدام به جذب میلاد زکی پور 
مدافع ســـپاهان و تمدید قرارداد با جعفر ســـلمانی 
کرده انـــد. بعـــد از جنجال هـــای فـــراوان همچنان 
تکلیـــف ابوالفضل جلالی روشـــن نشـــده و معلوم 
نیســـت کـــه او به خاطـــر خدمـــت ســـربازی فصل 
جدید در اســـتقلال می ماند یا نه. حـــالا باتوجه به 
بلاتکلیفـــی جلالی، جـــواد نکونام اقـــدام به جذب 
زکی پـــور مدافـــع فصل قبـــل طلایی پوشـــان کرده 
اســـت و همچنین به دنبال این اســـت تـــا با جعفر 
ســـلمانی تمدید کند که در صـــورت جدایی جلالی 
و رفتـــن او بـــه ملوان، جـــای خالی ایـــن بازیکن به 
خوبـــی پر شـــود. روز گذشـــته خبری دربـــاره اعزام 
جلالی به خدمت ســـربازی منتشـــر شـــد که نشان 
داد خبرهـــای رســـیده قبلـــی پیرامـــون اعـــزام این 
بازیکـــن صحـــت داشـــته اســـت. گفتـــه می شـــود 
جلالـــی در تاریـــخ یکـــم مردادماه بایـــد به خدمت 
مقدس ســـربازی برود و درعین حـــال قراردادش با 
استقلال پابرجا اســـت و بعد از بازگشت از سربازی 

می توانـــد دوبـــاره بـــرای آبی ها به میـــدان برود.
 

 سرپرست جدید استقلال
 هفته آینده مشخص می شود

طبـــق خبرهای تـــازه ای کـــه از باشـــگاه اســـتقلال به 
گوش می رســـد، بعـــد از مدت ها بلاتکلیفـــی احتمالاً 
سرپرســـت جدیـــد اســـتقلال هفتـــه بعد مشـــخص 
می شـــود. اســـتقلالی ها فصل قبل رکـــورد جدیدی از 
خـــود به جای گذاشـــتند و 3 سرپرســـت در طول یک 
فصل عـــوض کردنـــد. حالا به نظر می رســـد باشـــگاه 
اســـتقلال قید سرپرســـتی آتیلا حجازی را زده اســـت 
و هفتـــه آینـــده نـــام سرپرســـت جدید خـــود را اعلام 
خواهـــد کرد. بعد از بلاتکلیفی های مربوط به شـــروع 
تمرینـــات اســـتقلال، این طـــور که شـــنیده می شـــود 
تمرینـــات آبی پوشـــان از 18 تیـــر همزمان بـــا معرفی 
سرپرست جدیدشـــان شروع خواهد شـــد. بعد از 3 
سرپرســـت که عمر فعالیت هرکدام شـــان کوتاه بود، 
حالا انتظـــار می رود که باشـــگاه سرپرســـتی انتخاب 

کند کـــه حالاحالاها در اســـتقلال بماند.
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بازیکن خارجی باکیفیت بیاورید

روشن: بهتر است سراغ لژیونرها نرویم
هافبک طراح نیم فصل اول غایب است

مهدی پور منتظر تأیید نکونام

حسن روشـــن، پیشکســـوت استقلال 
معتقـــد اســـت کـــه ایـــن باشـــگاه بهتر 
اســـت ســـراغ جـــذب لژیونـــر نـــرود: 
»اصـــلا لژیونـــر نگیرنـــد بهتـــر اســـت. 
نتیجـــه نگرفتن تیـــم ملی هـــم به این 
خاطـــر بود کـــه لژیونر اشـــباع شـــده و 
بـــه اصطلاح اینجا را تحویـــل نمی گیرد! 

چنـــد ســـال پیش دیدیـــم کـــه دژاگه و 
شـــجاعی به تراکتور رفتند. همه گفتند 
این تیـــم قهرمان می شـــود امـــا دیدیم 
که چه شـــرایط بدی داشـــت. بنابراین 
اســـتقلال نیـــاز بـــه بازیکنانـــی دارد که 
هم این تیم را دوســـت داشـــته باشند و 
هم برایش جان بدهند.« پیشکســـوت 
اســـتقلال ادامـــه داد: »نمی خواهیـــم 
به یـــک بازیکن خـــوب التمـــاس کنیم 
بیاید اما برایش تفاوتی نداشـــته باشـــد 
کـــه می بریـــم یـــا می بازیـــم. مـــن الان 
ح شـــده  نمی دانـــم ایـــن اســـامی مطر
خوب هســـتند یا بد، اگـــر نکونام تأیید 
کرده که خـــودش می دانـــد. اگر خوب 
نباشـــند که انتقـــاد می شـــود و اگر هم 
خـــوب باشـــند می گوییم دست شـــان 
درد نکند اما باشـــگاهی که مدیرعامل و 
کمیتـــه فنی ندارد نبایـــد این طور پیش 

بـــرود. با این شـــرایط اولین کســـی که 
ضـــرر می کنـــد خـــود نکونام اســـت.« 
روشـــن در پایـــان گفـــت: »بازیکنـــان 
زیـــادی در داخـــل داریـــم اما اگـــر قرار 
اســـت بازیکـــن خارجـــی بیاوریـــم باید 
کیفیـــت خوبـــی داشـــته باشـــد. البته 
دلالـــی هـــم تأثیـــر دارد. فکـــر می کنیم 
جذب بازیکن به همین ســـادگی است 
اما نه، هنـــوز دلال ها همـــه کاره فوتبال 
هســـتند. درمـــورد اســـامی کـــه مطرح 
شـــده بایـــد جوابگو باشـــند امـــا وقتی 
مدیرعامـــل نداریـــم چه کســـی جواب 
می دهـــد؟ از طرفـــی چـــون کمیته فنی 
تشـــکیل نشـــده، کادرفنی هم می بیند 
تنهـــا اســـت و اگر بـــه بن بســـت بخورد 
کســـی نیست پشـــتش باشـــد. خدا به 
مجموعه اســـتقلال کمک کند تا مردم 

راضی باشـــند.«

وضعیـــت مهـــدی مهدی پـــور، هافبـــک 
بازیســـاز اســـتقلال با این تیم کاملاً مبهم 
است و روشن نیست که باشگاه استقلال 
آیـــا ایـــن بازیکـــن را در فهرســـت نفـــرات 
نهایـــی خود قـــرار خواهـــد داد یـــا خیر؟! 
ایـــن بازیکن به طـــور قطـــع در نیم فصل 
اول قادر بـــه همراهی اســـتقلال نخواهد 

بـــود اما مســـأله ای کـــه ذهـــن مهدی پور 
را درگیـــر خـــود کرده این اســـت کـــه آیا در 
نیم فصل دوم در لیســـت نهایی استقلال 
قـــرار خواهد گرفـــت یا خیـــر؟! مهدی پور 
به نزدیـــکان خود اعـــلام کرده اگـــر بداند 
اســـتقلال در نیم فصـــل دوم قطعاً نامش 
را در فهرســـت قرار خواهـــد داد، به خاطر 
این تیـــم تا نیم فصـــل دوم صبـــر خواهد 
کرد امـــا اگر گارانتـــی لازم به ایـــن بازیکن 
بـــرای حضـــور در اســـتقلال داده نشـــود، 
احتمـــالاً مهدی پـــور تصمیـــم دیگـــری 
خواهـــد گرفـــت و شـــاید پیش از شـــروع 
فصـــل جدیـــد قـــرارداد جدیدی بـــا دیگر 
تیم هـــا بـــه امضـــا برســـاند. ظاهـــراً یـــک 
تیـــم حاضـــر اســـت در همیـــن حـــال که 
مهدی پور با مصدومیت مواجه اســـت، با 
او قرارداد امضا کند تا در نیم فصل دوم به 
ترکیب اضافه شـــود. اما باشگاه استقلال 

هنـــوز دربـــاره اینکه قطعـــاً مهدی پـــور را 
می خواهد یا نمی خواهـــد صحبتی با این 
بازیکن نداشـــته اســـت. بازیکن مصدوم 
اســـتقلال نیـــز از ایـــن وضعیـــت راضـــی 
نیســـت و در انتظار اســـت تا جواد نکونام 
طـــی نشســـتی که بـــا مســـئولان باشـــگاه 
اســـتقلال خواهـــد داشـــت دربـــاره او نیز 
نظر نهایـــی را اعلام کند. بـــه هر حال اگر 
نکونـــام راضی بـــه تأیید مهدی پور شـــود 
ایـــن بازیکن به درمان خـــود ادامه خواهد 
داد تا زمان بازگشـــتش به میادین فوتبال 
فرا برســـد و بتواند در نیم فصل دوم برای 
اســـتقلال به میدان بـــرود. بایـــد دید که 
در نهایت آیـــا در مرحلـــه اول نکونام این 
بازیکن را تأیید خواهد کرد و در وهله بعد 
آیا باشـــگاه اســـتقلال نیز حکم بـــه تداوم 
حضور ایـــن بازیکن در ترکیب فصل آینده 

خواهد داد یـــا خیر؟! 

اسلامـــی: از بچگی استقلالـــی بــودم

بلاتکلیفی تیم های مدعی

فقط استقلال سرمربی دارد

بالاخره محمدحســـین اسلامی که 
از ابتدای فصل گذشـــته در لیست 
ســـرمربی آبی هـــا برای حضـــور در 
اســـتقلال حضـــور داشـــت، موفق 
شـــد با اســـتقلال قـــرارداد رســـمی 
امضا کند تا شـــاگرد جـــواد نکونام 
شـــود. ایـــن بازیکـــن جـــوان و ۲۳ 
ســـاله، از بازیکنـــان اصلـــی و مؤثر 
فصـــل گذشـــته ذوب آهـــن بـــود و 
ســـابقه بـــازی در تیم ملـــی امید و 
دعوت بـــه اردوی تیم بزرگســـالان 
را هـــم در کارنامه خـــود دارد. نکته 
جالب در خصوص اســـلامی حضور 
مؤثرش در پســـت مهاجم ســـایه و 

وینگر اســـت اما ســـؤال اساسی که 
ذهن هـــواداران فوتبـــال را به خود 
مشـــغول کـــرده، روش اســـتفاده 
از اســـلامی در اســـتقلال اســـت. 
آیـــا جـــواد نکونـــام می خواهـــد در 
فصـــل آینـــده تغییر سیســـتم دهد 
یـــا اینکه روش فصل گذشـــته که با 
آن تا حـــدودی در امتیاز گیری برای 
اســـتقلال موفق عمل کرد را ادامه 
خواهـــد داد؟ اگـــر اســـتقلال مثل 
فصـــل گذشـــته بخواهد بـــا همان 
سیستم ســـه دفاع بازی کند قطعاً 
فرصـــت اندکـــی بـــه او بـــرای بازی 
خواهـــد رســـید؛ اســـتقلال اکنون 

جـــلال ماشـــاریپوف را در اختیـــار 
دارد کـــه در خـــط حملـــه و خـــط 
هافبک پشـــت مهاجمـــان این تیم 
بازی می کند، مهاجـــم نوک نکونام 
بلانکو اســـت و احتمالاً اگر قرارداد 
مهرداد محمدی تمدید شـــود بین 
اسلامی و محمدی رقابت شدیدی 
برای حضـــور در ترکیب اســـتقلال 
شـــکل خواهد گرفت. اگـــر نکونام 
بخواهد بـــه مانند فصول گذشـــته 
همـــان بـــا سیســـتم 4-2-3-1 بازی 
کند، احتمالاً از اســـلامی در پست 
وینگـــر چـــپ یا راســـت اســـتفاده 
خواهـــد کـــرد و بـــه نظـــر می رســـد 

دست نکونام برای اجرای سیستم 
مـــد نظـــرش در فصل جـــاری باز تر 
باشـــد. حال بایـــد منتظـــر ماند و 
دید این خرید برای تغییر سیســـتم 
جـــواد در اســـتقلال بوده یـــا اینکه 
نکونـــام می خواســـته صرفـــاً یـــک 
بـــه عنـــوان  بازیکـــن جوان تـــر را 
پشـــتیبان ســـتاره های تیمـــش به 
نیمکـــت اضافـــه کنـــد. البتـــه این 
نکتـــه را هم بایـــد مورد توجـــه قرار 
داد که اســـتقلال در پســـت وینگر 
بازیکنـــان زیـــادی دارد و بیشـــتر 
نیازمنـــد بازیکنانـــی برای بـــازی در 

پســـت هافبک میانی اســـت.

معمولاً گفت وگـــو بـــا بازیکنانی که 
تازه راهی اســـتقلال یا پرســـپولیس 
بـــه   . اســـت ر  دشـــوا می شـــوند 
خصوص اینکه هنـــوز جوهر قرارداد 
خشک نشده باشد. خبرنگار ایران 
ورزشـــی امـــا بعـــد از تلاش بســـیار 
موفق شد محمدحســـین اسلامی 
را به میز گفت وگو بکشـــد و هرچند 
کوتـــاه دربـــاره انتخاب اســـتقلال از 
این بازیکن تازه وارد ســـؤال بپرسد. 
در  نیـــز  اســـلامی  محمدحســـین 
گفت وگـــوی کوتاهـــی بـــا خبرنـــگار 
ایـــران ورزشـــی توضیـــح داد کـــه 
باشـــگاه او را فعلًا ممنوع المصاحبه 

کـــرده اســـت و تنها بـــه گفتن این 
جمله بســـنده کـــرد؛ جمله ای 

که شـــنیدن آن برای بسیاری 
اســـتقلال  هـــواداران  از 

آشـــنا اســـت. اســـلامی 
بچگـــی  »از  گفـــت: 

اســـتقلالی بـــودم 
استقلالی  اما 

تشـــه  آ و د
نبـــودم و 

بیشـــتر 
در فضـــای 

شـــخصی بـــه ایـــن تیـــم علاقه 
داشـــتم.« 

پیش فصـــل فوتبـــال ایران 
تـــا چنـــد روز دیگـــر آغـــاز 
می شـــود و 16 تیـــم لیـــگ 
برتـــری حاضـــر در فصل 
بیست وچهارم رقابت ها 
آرام آرام خـــود را مهیـــای 
فصـــل جدیـــد خواهند 
از  بیـــن  ایـــن  در  کـــرد. 
اردوگاه ســـرخابی ها خبـــر 
می رســـد که این دو تیـــم از ابتدای 
هفتـــه آینـــده اســـتارت کار خـــود 
را خواهنـــد زد و بـــه تناوب ســـایر 
تیم هـــای دیگر نیـــز احتمـــالاً در 
طی روزهای هفته آینده تمرینات 

خود را شـــروع خواهنـــد کرد. در ایـــن بین اما 
نکتـــه قابل توجـــه و نگران کننـــده به نیمکت 
تیم هـــای مدعی لیـــگ برتر مربوط می شـــود؛ 
جایی کـــه از بین 6 تیم ابتدای فصل گذشـــته 
رقابت هـــا، بجـــز اســـتقلال نیمکـــت 5 تیـــم 
دیگر هنـــوز وضعیت مشـــخصی نداشـــته این 
درحالـــی اســـت که دربـــاره نیمکت اســـتقلال 
هـــم باوجـــود تلاش هـــا بـــرای تثبیـــت حضور 
نکونـــام بـــرای فصـــل بعـــدی رقابت هـــا، هنوز 
هـــم زمزمه هایی شـــنیده می شـــود. برهمین 
اســـاس پرسپولیســـی ها هنـــوز پـــای خـــوان 
کارلـــوس گاریـــدو را به تهـــران بـــاز نکرده اند و 
مشـــخص هم نیســـت در نهایت همکاری بین 
طرفین بـــرای فصل بعـــد عملیاتـــی و اجرایی 
خواهد شـــد یـــا اینکه با هوا شـــدن ســـرمربی 
اســـپانیایی، ســـرخ ها همچنان بـــه تکاپو برای 
انتخـــاب جایگزیـــن ســـرمربی موفـــق برزیلی 
فصل قبل خـــود ادامه خواهند داد. در ســـوی 

دیگـــر ســـپاهانی ها بـــا خداحافظـــی قطعی با 
مورایـــس پرتغالـــی هنـــوز حتی بـــه گزینه های 
جایگزینی این ســـرمربی فکر هـــم نکرده اند! 
در اصفهـــان بـــه نظـــر می رســـد ســـپاهانی ها 
هنـــوز با ایـــن قضیـــه کنـــار نیامـــده و احتمالاً 
خداحافظـــی بـــا ســـرمربی پرتغالـــی را هضـــم 
غ از نماینـــدگان فوتبال ایران در  نکرده اند. فار
فصل جدید لیگ الیت )ســـپاهان برای حضور 
در لیگ الیت بایـــد دو دیدار پلی آف را با برتری 
پشـــت ســـر بگذارد( تراکتور که نماینده قطعی 
فوتبـــال ایـــران در لیـــگ قهرمانان آســـیا 2 به 
شـــمار می رود هـــم با قطع همـــکاری احتمالی 
با حمید مطهری به ســـمت گزینه هایی مانند 
مجتبی حسینی یا ســـرمربی خارجی متمایل 
شـــده و این تیم هم وضعیت درســـت ودرمانی 
نـــدارد. فقط آســـیایی ها بلاتکلیف نیســـتند! 
همه اینها درحالی اســـت که نیمکت تیم های 
پنجـــم و ششـــم لیگ برتر هـــم احتمـــالاً برای 

فصـــل بیســـت وچهارم دســـتخوش تغییراتی 
خواهد شـــد. از اردوگاه ذوب آهـــن در اصفهان 
خبـــر می رســـد کـــه بـــا محرومیـــت احتمالی 
ربیعـــی بـــرای دو فصـــل آینـــده، اصفهانی روی 
اســـطوره ســـابق خـــود نظـــر داشـــته و شـــاید 
رجـــب زاده را جایگزیـــن ربیعـــی روی نیمکت 
ســـبزقباهای اصفهانی کنند. از ســـوی دیگر از 
شـــمال کشـــور هم خبر می رســـد که سرمربی 
موفق فصل گذشـــته انزلی چی هـــا مورد توجه 
تیم هـــای صنعتی قرار گرفتـــه و وضعیت ادامه 
همـــکاری تارتـــار بـــا ملوان هـــم در هالـــه ای از 
ابهام قرار دارد. این درحالی اســـت که شـــنیده 
می شـــود تارتار به تازگی پیشنهاد الزورای عراق 
را هـــم رد کرده اســـت. بـــا این وضعیـــت یعنی 
از بیـــن 6 تیم برتـــر رقابت های فصل گذشـــته 
و قدرت هـــای ســـنتی رقابت هـــای باشـــگاهی 
فوتبال ایران در ســـطح اول، وضعیت نیمکت 
5 تیـــم دیگـــر در آســـتانه آغـــاز پیش فصـــل 

رقابت هـــا هنوز مشـــخص نیســـت و این یعنی 
به صدا در آمدن زنـــگ خطر برای فوتبال ایران 
در فصـــل بعدی رقابت ها، چرا کـــه به هر حال 
زمینه ســـازی برای اهمیـــت و جذابیت رقابت 
در هـــر فصلـــی از پیش فصـــل آن بستر ســـازی 
شـــده و وضعیـــت فعلی بـــدان معناســـت که 
هرچقدر هم در انتظار فصل جذاب و مهیجی 
باشـــیم؛ احتمـــالاً این امـــر حداقل تا اواســـط 
نیم فصـــل اول محقـــق نخواهـــد شـــد. این در 
شـــرایطی اســـت کـــه بلاتکلیفـــی نماینـــدگان 
ایـــران در آســـیا در ایـــن مقطع هم بـــه خودی 
خود خطـــر بزرگی محســـوب شـــده و درحالی 
که کمتـــر از 2 ماه ونیـــم دیگر تیم هـــای ایرانی 
حاضـــر در آســـیا باید به مصاف رقیبـــان تا بیخ 
دندان مســـلح خود در آســـیا بروند؛ نداشـــتن 
وضعیت مشـــخص بـــرای نیمکت ایـــن تیم ها 
می تواند از هر بلایی برای این دســـته از تیم ها 

مهلک تر باشـــد.

استقلال، فدراسیون فوتبال را تهدید کرد

جلویقانونشکنیرانگیرید،سقفرامیشکنیم

برخی 
باشگاه ها 

می کوشند 
با کمک به 

اصطلاح 
هواداران 

خود از کارزار 
نقل وانتقالات 

عبور کرده و 
کفه ترازو را به 
سمت وسوی 
خود سنگین 

کنند

برخـــی باشـــگاه ها بـــا پرداخت هـــای 
خارج از عرف کار را برای باشگاه هایی 
پیـــش  ا  ر ی  ن محـــور قانو ه  ا ر کـــه 
گرفته انـــد، عملاً دشـــوار کـــرده  و یک 
رقابـــت نابرابر بـــه وجود آورده اســـت. 
درحالی که باشگاه استقلال از روزهای 
آغازیـــن نقل وانتقالات بـــه طرف های 
مورد مذاکره تأکید کـــرد که نمی تواند 

خـــارج از عرف بـــه بازیکنی دســـتمزد 
بدهـــد و براســـاس آیین نامـــه ای کـــه 
فدراســـیون فوتبال تنظیم کرده ملزم 
به رعایت ســـقف قـــرارداد اســـت، اما 
برخـــی باشـــگاه ها بـــدون توجـــه بـــه 
دســـتور فدراســـیون فوتبـــال عـــلاوه 
بـــر پیشـــنهادهای آنچنانی و خـــارج از 
عـــرف به برخـــی بازیکنـــان، در تلاش 
هســـتند بـــا پرداخت هـــای خـــارج از 
سیســـتم مالـــی باشـــگاه ها اهـــداف 
خود را در نقل وانتقالات پیش برانند. 
اخیراً باشگاه اســـتقلال با یک بازیکن 

کـــه در نقل وانتقـــالات حجـــم زیادی 
از اخبـــار را به خـــود اختصـــاص داده 
اســـت، بـــه توافق رســـید امـــا تماس 
یکی از باشـــگاه ها کـــه از منابع دولتی 
ارتزاق می کند سبب شـــد این بازیکن 
مذاکره با باشـــگاه استقلال را رها کرده 
و به ســـمت باشـــگاه مورد نظر گرایش 

پیـــدا کند.
 گفتـــه می شـــود رقمـــی کـــه باشـــگاه 
رقیـــب پیشـــنهاد داده دوبرابـــر رقمی 
اســـت که باشـــگاه اســـتقلال بـــه این 
بازیکن پیشـــنهاد داده بود و شـــرایط 

نابرابـــری بـــرای جذب گزینه باشـــگاه 
اســـتقلال در نقل وانتقـــالات به وجود 
آمـــده و این بازیکـــن در آســـتانه عقد 
قرارداد با باشـــگاه دیگری است. علاوه 
بـــر آن برخـــی باشـــگاه ها می کوشـــند 
بـــا کمک بـــه اصطلاح هـــواداران خود 
از کارزار نقل وانتقـــالات عبـــور کرده و 
کفـــه تـــرازو را بـــه سمت وســـوی خود 
ســـنگین کنند درحالی که اگر قوانین 
مالی در فوتبال ایران ســـفت و سخت 
اجـــرا شـــود هیـــچ شـــخص حقیقی یا 
حقوقی نیز قادر به پرداخت دســـتمزد 

بـــه بازیکنان، تحـــت عنوان پـــاداش یا 
هر چیـــزی را نـــدارد اما به دلیـــل اینکه 
در فوتبـــال ایـــران ایـــن مســـائل رصـــد 
نمی شـــود و قانونـــی بـــرای جلوگیری از 
چنیـــن فرایندی وجـــود نـــدارد، برخی 
تحت عنـــوان هـــوادار کـــه البتـــه نیت 
دیگری هم دارنـــد، پرداختی های خارج 
از سیســـتم باشـــگاه به بازیکنان انجام 
می دهنـــد تا بازیکن مذکـــور را برای تیم 
مـــورد نظـــر خود حفـــظ کنند. باشـــگاه 
اســـتقلال اما از داشـــتن چنین مزیتی 
بی بهره اســـت و حتی افـــرادی که قصد 
داشـــتند با همین سلســـله اقدامات به 
نوعـــی جریان نقل وانتقالاتی را به ســـود 
باشـــگاه اســـتقلال پیش برانند از سوی 
مدیران این باشـــگاه طرد شـــدند چون 
مدیـــران کنونی هلدینـــگ اعتقاد دارند 
کـــه نبایـــد به هر شـــکل ممکـــن قانون 
را بـــه اصطـــلاح دور بزننـــد و همـــه باید 
مطیـــع قوانینی باشـــند که فدراســـیون 
فوتبـــال تنظیم کرده اســـت. امـــا دایره 
چنیـــن اقداماتـــی بـــه حدی گســـترده 
و غیرقابـــل تحمـــل شـــده کـــه مدیران 
باشـــگاه اســـتقلال اخیـــراً بـــه گـــوش 
مسئولان فدراسیون فوتبال رسانده اند 
کـــه اگـــر ایـــن وضعیـــت ادامه داشـــته 
باشـــد، آنهـــا نیـــز دســـت بـــه اقدامات 
بـــدون  و  زد  خواهنـــد  تلافی جویانـــه 
توجه به ســـقف 500 میلیـــاردی تیم های 
نخبه ای که از ســـوی فدراسیون فوتبال 
بـــه کنفدراســـیون فوتبال آســـیا معرفی 
شـــدند تا در رقابت بـــرون مرزی حضور 
یابنـــد، بـــه جـــذب بازیکنان مـــورد نظر 
از طـــرق گوناگون خواهنـــد پرداخت تا 
شاید در رقابت نقل وانتقالاتی متحمل 

شکست نشـــوند. درحال حاضر باشگاه 
اســـتقلال در میـــان تیم هـــای پرهوادار 
فوتبـــال ایـــران بیشـــترین تمایـــل را به 
اجـــرای قانـــون دارد اما تردیـــدی نباید 
داشـــت که اگر اوضاع بـــه همین منوال 
پیش برود و برخی باشـــگاه ها بخواهند 
برای بازیکنـــی کـــه ارزش واقعی اش 30 
میلیارد تومان اســـت، 80 میلیارد تومان 
هزینـــه کننـــد و یـــا اینکه فلان هـــوادار 
عجیب وغریبـــی  رقم هـــای  متمـــول 
خـــارج از سیســـتم مالـــی باشـــگاه بـــه 
حســـاب بازیکنـــان بریـــزد یـــا از طریق 
اهـــدای ســـکه یـــا دلار بازیکنـــان مـــورد 
نظر را جذب کنند، باشـــگاه اســـتقلال 
نیز ســـکوت نخواهـــد کـــرد و اقدامات 
مشـــابه را انجام خواهد داد تا در رقابت 
نقل وانتقالاتـــی از رقبـــای خـــود عقـــب 
نیفتـــد. البتـــه فدراســـیون فوتبـــال از 
هشدار و تهدید باشگاه استقلال مطلع 
اســـت و گفته می شود قرار است در این 
راســـتا نشســـتی با حضـــور تـــاج انجام 
شـــود و مســـائل پیگیری شـــود تا شاید 
عدالت در کـــوران رقابت نقل و انتقالاتی 
برقرار شـــود. به هرحال وقتی باشگاهی 
راضـــی می شـــود بـــرای یک قلـــم خرید 
خـــود 80 میلیـــارد تومـــان هزینـــه کند، 
مشـــخص اســـت که بودجه کلی آن چه 
میـــزان خواهـــد بـــود و قطع بـــه یقین 
چنین باشـــگاهی با 500 میلیـــارد تومان 
تیـــم خـــود را بـــرای فصل بعـــد نخواهد 
بســـت و رقم، بســـیار بالاتر از این اعداد 
خواهـــد بـــود و شـــاید همـــان بودجـــه 
هـــزار میلیـــاردی که شـــایعه اش را چند 
روزی اســـت می شـــنویم کامـــلاً صحت 

داشـــته باشد.
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